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PROTOKÓŁ nr 31/09 
posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej  

w Suwałkach w dniu 16 marca 2009 roku w godz. od 1530 do 1700  
w sali nr 26 Urzędu Miejskiego w Suwałkach, ul. Mickiewicza 1. 

Obecni członkowie Komisji:  

1. Tadeusz   Szymańczyk – Przewodniczący  
2. Sławomir  Szeszko   – Wiceprzewodniczący  
3. Lechosław  Bołtrukanis  
4. Mieczysław  Jurewicz  
5. Zdzisław  Koncewicz  
6. Anna   Ruszewska  
7. Andrzej   Turowski  

W posiedzeniu udział wzięli:  

1. Czesław Renkiewicz   – Z-ca Prezydenta Miasta  
2. Adam  Karczewski   – Sekretarz Miasta  
3. Grzegorz Kosiński   – Komendant StraŜy Miejskiej  
4. Honorata Rudnik   – Naczelnik Wydz. „ZPS”  
5. Terasa Mazur     – Miejski Rzecznik Praw Konsumentów  
6. Justyna Matulewicz–Gilewicz – Dyrektor ds. medycznych szpitala  
7. Ryszard Masłowski   – Powiatowy Inspektor Sanitarny  
8. Witold Wałecki   – Powiatowy Lekarz Weterynarii  
9. Maria Metelska   – Dyrektor MOPS  

10. Sławomir Niedźwiecki  – Dyrektor PO-W  
11. Barbara Masłowska   – Inspektor Wydz. „O”  
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

Do protokołu nr 30/09 z posiedzenia Komisji z dnia 16 lutego 2009 roku  
nie wniesiono zastrzeŜeń, wobec czego protokół został przyjęty przez Komisję.   

Posiedzeniu Komisji przewodniczył Tadeusz Szymańczyk – 
Przewodniczący Komisji. Powitał zaproszonych gości oraz członków Komisji. 
Zapytał o uwagi do porządku posiedzenia.  

Uwag nie wniesiono, wobec czego został przyjęty następujący porządek 
posiedzenia:  

1. Informacja o stanie bezpieczeństwa sanitarnego na terenie miasta Suwałk.  
2. Informacja o stanie bezpieczeństwa weterynaryjnego na obszarze miasta  

i powiatu suwalskiego za 2008 r.  
3. Informacja dotycząca funkcjonowania Placówki Opiekuńczo – 

Wychowawczej w 2008 r.  
4. Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej za rok 

2008 oraz przedstawienie potrzeb w zakresie pomocy społecznej  
na rok 2009.  
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5. Sprawozdanie Miejskiego Rzecznika Praw Konsumentów z działalności  
za okres od 1 stycznia 2008 do 31 grudnia 2008 rok.  

6. Sprawozdanie z realizacji Miejskiego Programu Profilaktyki  
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkomanii w Suwałkach na 
2008 rok.  

7. Informacja z realizacji Programu współpracy Miasta Suwałk  
z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi 
działalność poŜytku publicznego w 2008 r.  

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie utworzenia w gminie Mieście 
Suwałki obwodów głosowania w wyborach posłów do Parlamentu 
Europejskiego w 2009 roku.  

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w podziale gminy Miasta 
Suwałki na stałe obwody głosowania.  

10. Wolne wnioski.   
 
Ad pkt. 1 Informacja o stanie bezpieczeństwa sanitarnego na terenie miasta 
Suwałk.  
Informacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

Mieczysław Jurewicz zapytał, czy do Inspekcji Sanitarnej naleŜy badanie 
natęŜenia hałasu na ulicach.  

Ryszard Masłowski wyjaśnił, Ŝe Inspekcja Sanitarna zajmuje się tylko higieną 
środowiska pracy, natomiast pomiar hałasu jest w kompetencjach ochrony 
środowiska.  

Mieczysław Jurewicz zapytał co oznacza sformułowanie ze strony 21 
„zdwojenie godzin przedmiotu więcej niŜ 1 raz w tygodniu”  

Ryszard Masłowski wyjaśnił, Ŝe jest to na przykład fizyka i fizyka, bądź 
matematyka, matematyka godzina po godzinie. Generalnie dotyczy 
przedmiotów, które są szczególnym obciąŜeniem dla umysłu.  

Andrzej Turowski  stwierdził, iŜ niepokojący jest wzrost zachorowań  
na choroby grypopodobne. Zapytał, z czego wynika?  

Ryszard Masłowski wyjaśnił, Ŝe wzrost ten jest spowodowany napływem 
niezidentyfikowanych jeszcze wirusów z Wielkiej Brytanii. Dodał,  
iŜ przewiduje się w przyszłym roku jeszcze większą skalę zachorowalności  
na choroby grypopodobne.  

Andrzej Turowski  zapytał, jak mają się szczepionki do zachorowań? Wiele 
osób szczepi się i mimo tego chorują.  

Ryszard Masłowski wyjaśnił, Ŝe grypa jest powodowana kilkoma wirusami, 
natomiast wirusów powodujących choroby grypopodobne jest niezliczona ilość. 
Szczepionki nie zabezpieczają w 100% od zachorowania Celem szczepień 
przeciwko grypie jest nie tylko uniknięcie zachorowania, ale przede wszystkim 
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uniknięcie powaŜnych powikłań pogrypowych, m.in.: zapalenia płuc, zapalenia 
mózgu, zapalenia mięśnia sercowego, które to schorzenia stanowią bezpośrednie 
zagroŜenie Ŝycia pacjenta. Przeciw grypie naleŜy szczepić się najlepiej  
we wrześniu lub październiku kaŜdego roku ze względu na zmienność szczepów 
wirusa.  

Tadeusz Szymańczyk zapytał, dlaczego w informacji na stronie 3szczepienia  
p/wściekliźnie są ujęte jako jednostka chorobowa?  

Ryszard Masłowski wyjaśnił, Ŝe przypadek wścieklizny kończy się zgonem. 
Jest to choroba nieuleczalna. Nie ma moŜliwości podania, Ŝe to była 
wścieklizna, tylko, Ŝe było to podejrzenie moŜliwości wystąpienia choroby 
zwanej wścieklizną. Psy powinne być szczepione i znane. W związku z tym 
szczepienie następuje przede wszystkim w przypadkach kontaktu z psem 
nieznanym.  

Członkowie komisji nie wnieśli uwag do przedłoŜonego materiału w związku  
z powyŜszym Informacja o stanie bezpieczeństwa sanitarnego na terenie miasta 
Suwałk została przyjęta.  

Ad pkt. 2 Informacja o stanie bezpieczeństwa weterynaryjnego  na obszarze 
miasta i powiatu suwalskiego za 2008 r.  
Informacja stanowi  załącznik nr 3 do protokołu.  

Członkowie komisji nie wnieśli uwag do przedłoŜonego materiał w związku  
z powyŜszym Informacja o stanie bezpieczeństwa weterynaryjnego  na obszarze 
miasta i powiatu suwalskiego za 2008 r. została przyjęta.  

Ad pkt. 3 Informacja dotycząca funkcjonowania Placówki Opiekuńczo – 
Wychowawczej w 2008 r.  
Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Mieczysław Jurewicz zapytał ilu wychowanków z poza miasta przebywa  
na terenie Palcówki?  

Sławomir Niedźwiecki poinformował, Ŝe obecnie w placówce przebywa troje 
dzieci z poza Suwałk.  

Maria Metelska dodała, Ŝe jest coraz mniej miejsc na terenie palcówek, 
poniewaŜ do 31 grudnia br. wszystkie placówki muszą osiągnąć standard,  
czyli do 30 wychowanków w kaŜdej placówce.  

Mieczysław Jurewicz wychodząc z załoŜenia Ŝe jest to placówka opiekuńczo – 
wychowawcza a nie dom dziecka powinna ona być placówka rotacyjną.  

Sławomir Niedźwiecki – niestety praktyka mija się z teorią.  

Ad pkt. 4 Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 
za rok 2008 oraz przedstawienie potrzeb w zakresie pomocy społecznej  
na rok 2009.  
Sprawozdanie… stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  
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Mieczysław Jurewicz odnosząc się informacji zawartej na stronie 19 
przedłoŜonego materiału, rozdział 85202 „Domy Pomocy Społecznej” – 
pokrywanie kosztów pobytu mieszkańców w domach pomocy społecznej”, 
gdzie stwierdza się, Ŝe 15 osób oczekuje na umieszczenie w domach pomocy 
społecznej na terenie innych powiatów, a okres oczekiwania średnio wynosi 2 
lata zapytał, co wpływa na tak długi okres oczekiwania, czy decydują o tym 
tylko środki finansowe, czy teŜ równieŜ brak miejsc?  

Maria Metelska wyjaśniła, Ŝe wpływ na to ma równieŜ brak miejsc. 
Nadmieniła, Ŝe nie naleŜy się sugerować 2 latami, poniewaŜ rotacja następuje  
w szybkim tempie, ktoś umiera i zwalnia się miejsce. Okres oczekiwania jest 
ruchomy. Dodała, Ŝe środki którymi dysponuje MOPS nie pozwalają na 
umieszczanie w dps nowych osób, a jedynie pełne pokrycie pobytu 
umieszczonych juŜ tam 27 osób plus wzrost kosztów utrzymania określonych  
na 2009 rok.  

Członkowie Komisji nie mieli zastrzeŜeń do przedłoŜonego materiału, wobec 
powyŜszego Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Społecznej za rok 2008 oraz przedstawienie potrzeb w zakresie pomocy 
społecznej na rok 2009 zostało przyjęte.  

Ad pkt. 5 Sprawozdanie Miejskiego Rzecznika Praw Konsumentów  
z działalności za okres od 1 stycznia 2008 do 31 grudnia 2008 rok.  
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

Andrzej Turowski stwierdził, Ŝe mimo iŜ Miejski Rzecznik Praw 
Konsumentów skierowała sprawę do Urzędu Konkurencji i Konsumentów  
o wszczęcie postępowania w sprawie prawdopodobieństwa zmowy cenowej 
niektórych stacji paliw w Suwałkach, efektów nadal nie widać.  

Teresa Mazur zaoponowała. W jej opinii widoczne są pozytywne zmiany. 
Ceny nie są juŜ tak wygórowane. Poza tym postępowanie w tej sprawie jest 
skomplikowane i trudne do udowodnienia  

Członkowie Komisji nie mieli zastrzeŜeń do przedłoŜonego materiału, wobec 
powyŜszego Sprawozdanie Miejskiego Rzecznika Praw Konsumentów  
z działalności za okres od 1 stycznia 2008 do 31 grudnia 2008 rok zostało 
przyjęte.  

Ad pkt. 6 Sprawozdanie z realizacji Miejskiego Programu Profilaktyki  
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkomanii w Suwałkach  
na 2008 rok.  
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

Członkowie komisji nie zgłosili uwag do przedłoŜonego materiału, wobec 
powyŜszego Sprawozdanie z realizacji Miejskiego Programu Profilaktyki  
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkomanii w Suwałkach  
na 2008 rok zostało przyjęte.  
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Ad pkt. 7 Informacja z realizacji Programu współpracy Miasta Suwałk  
z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi 
działalność poŜytku publicznego w 2008 r.  
Informacja stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

Mieczysław Jurewicz zapytał, jakie są efekty działań współpracy z 
organizacjami pozarządowymi.  

Czesław Renkiewicz wyjaśnił, Ŝe zaleŜne jest to od obszaru w jakim był 
ogłaszany konkurs. Wszelkie informacje zawarte są w sprawozdaniach  
z realizacji poszczególnego zadania Dodał, iŜ ustawa nakłada na Miasto 
obowiązek współdziałania z organizacjami pozarządowymi, sposób 
wydatkowania i rozpisania konkursów.  

Tadeusz Szymańczyk oznajmił, Ŝe wcześniej miał zarzuty co do wysokości 
wydatkowanych środków na ten cel. Po bliŜszym zapoznaniu się z tym 
obszarem działalności, uwaŜa Ŝe naleŜy jak najbardziej popierać osoby oddane 
aktywności społecznej i naleŜy w takich ludzi inwestować.  

Czesław Renkiewicz dodał, Ŝe przyznawane organizacjom środki  
są wydatkowane w sposób racjonalny, poniewaŜ są to ludzie zaangaŜowani.  

Członkowie Komisji nie zgłosili uwag do przedłoŜonego materiału, wobec 
powyŜszego Informacja z realizacji Programu współpracy Miasta Suwałk  
z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność 
poŜytku publicznego w 2008 r. została przyjęta.  

Ad pkt. 8 Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie utworzenia w gminie 
Mieście Suwałki obwodów głosowania w wyborach posłów do Parlamentu 
Europejskiego w 2009 roku.  
Projekt uchwały stanowi załącznik nr9 do protokołu.  

Członkowie komisji nie wnieśli uwag do przedłoŜonego materiału, wobec czego 
przystąpiono do głosowania.  

Głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały:  
− za pozytywną opinią głosowało  – 7 radnych,  
− przeciw      – 0,  
− wstrzymało się od głosu   – 0.  
Komisja Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Suwałkach  
na posiedzeniu w dniu 16 marca 2009 r. pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
w sprawie utworzenia w gminie Mieście Suwałki obwodów głosowania  
w wyborach posłów do Parlamentu Europejskiego w 2009 roku.. 
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  

Ad pkt. 9 Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w podziale gminy 
Miasta Suwałki na stałe obwody głosowania.  
Projekt uchwały stanowi załącznik nr11 do protokołu.  
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Członkowie komisji nie wnieśli uwag do przedłoŜonego materiału, wobec czego 
przystąpiono do głosowania.  

Głosowane w sprawie zaopiniowania projektu uchwały:  
− za pozytywną opinią głosowało  – 7 radnych,  
− przeciw      – 0,  
− wstrzymało się od głosu   – 0.  

Komisja Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Suwałkach  
na posiedzeniu w dniu 16 marca 2009 r. pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
w sprawie zmian w podziale gminy Miasta Suwałki na stałe obwody 
głosowania.  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  

Ad pkt. 10 Wolne wnioski.  

Tadeusz Szymańczyk poinformował, iŜ członkowie Komisji otrzymali 
Informację z realizacji w latach 2007-2008 uchwały nr VII/55/07 Rady 
Miejskiej w Suwałkach z dnia 21 lutego 2007 r. zatwierdzającej Program 
gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Miejskiej Suwałki na lata 
2007 – 2015 (załącznik nr 13 do protokołu). PrzedłoŜona informacja stanowi 
punkt wyjścia do dyskusji na temat wdroŜenia podwyŜki czynszu, ewentualnego 
odstąpienia od realizacji uchwały. 

Czesław Renkiewicz wyjaśnił, iŜ w programie były przyjęte załoŜenia,  
Ŝe w granicznym 2015 r. będzie osiągnięta 2 % wartość odtworzeniowa 
powierzchni. Sytuacja jednak zmienia się i obecnie ma miejsce zjawisko 
spowolnienia gospodarczego, co przekłada się na zamoŜność społeczeństwa. 
Wobec tego, Ŝe na ostatniej XXXIII sesji ta sprawa była podniesiona, została 
przygotowana informacja z realizacji programu. W podsumowaniu są zawarte 
wnioski, Ŝe gdyby podwyŜka została zrealizowana od 1 czerwca br., to uzyskane 
z tego tytułu przychody wyniosłyby 135 tys. zł, a w skali pełnego roku kwotę 
230 tys. zł. W efekcie tej podwyŜki kwota bazowa ze stawki 1,94 zł zmieni się 
na 2,10 zł. Z dołączonego do informacji zestawienia porównującego czynsze 
wynika, Ŝe ZBM nie byłby najtańszym zarządcą. Stawka czynszu jest tylko 
kwotą bazową, są do niej pewne zwyŜki, kiedy lokal jest wyposaŜony  
w centralne ogrzewanie i ciepłą wodę – wówczas trzeba doliczyć jeszcze  
17 %. Z uwagi na fakt, Ŝe w bieŜącym roku wzrastają wydatki gospodarstw 
domowych równieŜ z powodu wzrostu cen ciepła oraz wody, to moŜna 
zastanowić się nad tym, czy nie zrezygnować w br. z kwoty 135 tys. zł  
i podwyŜkę wprowadzić dopiero w przyszłym roku. Nie jest to znacząca kwota 
dla budŜetu, gdyŜ jego realizacja przebiega dobrze, tak Ŝe nie będzie zagroŜenia, 
gdyby ta kwota nie wpłynęła do budŜetu miasta. Dodał, Ŝe zagadnienie to będzie 
jeszcze omawiane Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego oraz Komisji 
Finansowo – BudŜetowej.  
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Mieczysław Jurewicz zapytał czy dochody z realizacji podwyŜki czynszów  
w br. w wysokości 135 tys. złotych byłyby przeznaczone na remonty.  

Czesław Renkiewicz oznajmił, Ŝe dochód ten pozwolił by na montaŜ 
centralnego ogrzewania w jednym budynku.  

Mieczysław Jurewicz stwierdził, Ŝe podwyŜkę moŜna realizować, ale na 
niŜszym poziomie, na przykład w wysokości 2 – 4 %. Dodał, Ŝe rzuca się  
w oczy niska kwota w Suwalskiej Spółdzielni Mieszkaniowej.  

Tadeusz Szymańczyk wyjaśnił, Ŝe porównywać moŜna czynsze w podobnych 
mieszkaniach z podobnym składem mieszkaniowym.  

W jego opinii przy analizie zasadności podwyŜki stawek czynszów naleŜy 
mieć na uwadze, iŜ istnieje instytucja dodatków mieszkaniowych dla osób  
o niskich dochodach. NaleŜy mieć równieŜ świadomość, Ŝe konsekwencją 
odstąpienia od podwyŜki będzie dofinansowanie ZBM z budŜetu miejskiego.  

Czesław Renkiewicz zauwaŜył, Ŝe naleŜy wziąć pod uwagę ryzyko, iŜ po 
podwyŜce ludzie mogą przestać płacić czynsze co wpłynie na wzrost zadłuŜenia.  

Tadeusz Szymańczyk był zainteresowany jak wygląda kwestia podwyŜki opłat 
za wodę?  

Czesław Renkiewicz poinformował, Ŝe zarząd Przedsiębiorstwa Wodociągów  
i Kanalizacji przedstawił juŜ swoją propozycję, ale potrzebna jest jeszcze opinia 
Rady Nadzorczej. NaleŜy jeszcze szczegółowo przeanalizować koszty  
i przychody.  

Tadeusz Szymańczyk uwaŜa, Ŝe kwestię podwyŜki czynszów oraz opłat  
za wodę powinno się rozpatrywać spójnie. NaleŜy równieŜ wziąć pod uwagę 
równieŜ fakt, Ŝe w br. nastąpił wzrost opłat za ciepło.  

Zebrani nie zgłosili innych uwag, a Tadeusz Szymańczyk stwierdził, Ŝe radni 
swoje przemyślenia i wnioski w tej sprawie mogą nadal zgłaszać do prezydenta. 
 

Na tym protokół zakończono. 

 

               Przewodniczący Komisji 
              Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  

     Rady Miejskiej w Suwakach  
                 
                  Tadeusz Szymańczyk  
 
Protokołowała:       
 
Ewa Kasjanowicz  
Podinspektor  
w Biurze Rady Miejskiej  
Urzędu Miejskiego w Suwałkach  


